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З А П И С Н И К 

 

28. сједнице Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, одржане 07.07.2005. 

године,  с почетком у 15,00 часова. 

 Сједници Комисије присуствовали су: 

- Елмир Јахић, предсједавајући Комисије, 

- Мартин Рагуж, први замјеник предсједавајућег Комисије, 

- др. Тихомир Глигорић, други замјеник предсједавајућег Комисије  

- Влатка Комшић, члан Комисије  

- Селим Бешлагић, члан Комисије,  

- Наџида Млаћо. члан Комисије, 

- Марија Перкановић, члан Комисије,. 

 

Сједници нису присуствовали:  Сенија Капетановић и Мухамед Алтић, чланови  

Комисије.  

Од гостију, сједници Комисије присуствовали су: Русмира Тихић-Кадрић и др. 

Слободан Наградић помоћници министра  Министарства за људска права и избјеглице БиХ; 

Витомир Поповић, Мариофил Љубић и Сафет Пашић, омбудсмени за људска права БиХ; 

Есад Мухибић, Вера Јовановић и Бранка Рагуз, федерални омбудсмени; те Нада Граховац 

омбусмен и Милан Шубарић замјеник омбудсмена Републике Српске.  Осим њих, у својству 

госта присуствовали су и Илија Утмелидзе и Амра Аговић из Мисије ОЕБС БИХ. 

 Комисија  је прихватила слиједећи 

Д н е в н  и   р е д: 

01. Усвајање записника 27 сједнице Комисије, 

02. Расправа о Приједлогу закона о Матици исељеника Босне и Херцеговуине, 

03. Расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о омбудсмену за 

људска права БиХ, 

04. Стање представки грађана упућених Комисији, 

05. Текућа питања 
 

Ад. – 1.  Усвајање записника 27.  сједнице Комисије 

 

Након усвајања дневног реда, предсједавајући Комисије је предложио расправу и 

изјашњење о записнику Комисије 27. сједнице. Дискусије о записнику није било. 

Како није било дискусије о записнику, Комисија је усвојила записник 27. сједнице. 

 

Ад.  – 2.  Расправа о Приједлогу закона о Матици исељеника Босне и Херцеговуине 

 

 

Отварајући ову тачку дневног реда, предсједавајући Комисије Елмир Јахић  је 

упознао присутне  о току досадашње процедуре доношења Приједлога закона о Матици 



 

исељеника БиХ. Он је истакао да подржава изворни текст Приједлога закона, онако како га је 

поднио на усвајање Савјет министара БиХ. 

Селим Бешлагић је у дискусији затражио од представника предлагача, Савјета 

министара БиХ да објасне ситуацију шта би било ако би нижи нивои власти тзражили 

формирање својих Матица исељеника. 

Русмира Тихић-Кадрић, помоћник министра за људска права у свом обраћању 

указује на значај овог закона који треба довести одређен ред у  стање нашег исељеништва. 

Није добила амандмане које су уложили посланици Марија Перкановић и Селим Бешлагић, 

па се о њима не може ни изјаснити. 

Мартин Рагуж  је у дискусији подсјетио чланове Комисије на закон који је донесен 

још 1963. године, и који се треба измјенити, а новим законом треба ријешити темељне 

проблеме становништва. Он указује на посебан значај чл. 1. и 2., о наставку рада Матице 

исељеника и њеном статусу, као и статусу радника који сада раде у организацији Матице.  

Марија Перкановић исказала је сумњу у све законске текстове који немају уграђена 

уставна начела. То важи и за овај закон. 

Др Тихомир Глигорић је указао на поднешене амандмане од посланика Марије 

Перкановић. По његовом мишљењу, о тим амандманима треба се изјаснити Вијеће 

министара БиХ, а ако то  уради тада ће и посланицима бити лакше при одлучивању. 

Елмир Јахић предложио је да се дискутује о принципима Приједлога закона. Како 

није било даљње дискусије о принципима, затражио је од присутних да се изјасне о 

принципима. Са шест гласова «за» и једним гласом «против» усвојени су принципи 

Приједлога закона. 

На крају је Комисија закључила да се амандмани Марије Перкановић и Селима 

Бешлагића доставе Савјету министара БиХ на очитовање, а од Колегија да се затражио 

продужење рока за овај Приједлог закона. 

 

Ад. 3.  Расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о  

   омбудсмену за људска права БиХ 

 

Као увод за ову тачку дневног реда, предсједавајући Комисије говорио је о току 

досадашњег поступка  Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о омбудсмену за 

људска права БиХ. Он је истакао да смо још раније усвојили принципе Закона, а да су 

амандмане на Закон уложили Момћило Новаковић и Мартин Рагуж. Комисији је данас 

стигло и мишљење Савјета министара БиХ. 

Др Слободан Наградић је у име Савјета министара БиХ и Министарства за људска 

права и избјеглице БиХ презентирао је став Савјета министара БиХ о овом закону. Он сматра 

да Приједлог закона задовољава све европске критерије и да је његовим текстом задовољна и 

Међународна заједница. Текст закона не одступа од европских начела. 

У даљој расправи су учествовали посланици Мартин Рагуж и др Тихомир Глигорић 

који су указали на мишљење Савјета министара БиХ, али је оно презентирано данас, па је 

потребно добро проучити ово мишљење, што тражи одређено вријеме. Др. Тихомир 

Глигорић је упозорио и на закључак Народне скупштине Републике Српске од 12. 8.2004. 

године који захтијева постојање ентитетског омбудсмена 

Селим Бешлагић сматра да овим законом рјешава се питање заштите људских права 

на државном нивоу и за цијелу Босну и Херцеговину. Мишљења ентитетских парламената 

могу бити корисна за неке области живота грађана, али за област омбудсмена не могу јер је 

то питање Босне и Херцеговине и њеног даљег приближавања евроатлантским процесима. 

Мариофил Љубић је у својству омбудсмена БиХ истакао да је Омбудсмен БиХ 

оспособљен да преузме посао заштите људских права у БиХ пуним капацитетом. Постоје 

друга питања која оптерећују рад ове институције као што су основна статусна питања, те 

захтјеви који иду за новим конкурсом и новим избором првих људи ове институције. О 

статусу омбудсмена БиХ говорио је и Витомир Поповић. 



 

Мартин Рагуж је указао на ранији процесни пут закона који није прошао у 

Парламенту. Заложио се за то да и овај закон не доживи судбину ранијег те предложио да се 

ово питање добро размотри. 

О статусу Омбудсмена БиХ говорио је и Сафет Пашић,  о статусу омбудсмена 

Републике Српске Нада Граховац те о статусу омбудсмена Федерације БиХ Вера 

Јовановић. Омбудсмен Сафет Пашић је подсјетио чланове Комисије да омбудсмени БиХ 

нису примили плату у задњих осам мјесеци. Исто тако, он је изабран на позију омбудсмена 

на период од пет година, а сада се осјећа кажњеним јер се тражи да се распише конкурс за 

нове омбудсмене. 

 

Након дуге и свеобухватне расправе, комисија је закључила слиједеће: 

1. да се од Колегија затражи продужење рока комисијске фазе разматрања овог закона, 

2. у продуженом року треба неко од предлагача закона или одустати од својих 

амандмана или промијенити амандмане. 

 

Ад. 4.   Стање представки грађана упућених Комисији 

 

 

У уводу за ову тачку дневног реда, предсједавајући Комисије је презентирао стање 

обраћања грађана овој комисији, сачињено од секретара Комисије са стањем на дан 

15.06.2005. године. Он је предложио расправу о стању рјешавања представки. Како није било 

дискусија, договорено је да се на наредној сједници разматра и  ово питање. На иницијативу 

секретара Комисије др Зијада Хасића, чланови Комисије су упознати с предметом УГОР - 

Удружење грађана отпуштених радника из РХ Јелах -Тешањ, достављено Комисији 

29.6.2005. године. 

На иницијативу предсједавајућег Комисије, формирана је Поткомисија у саставу: 

-  Селим Бешлагић, 

- Влатка Комшић и 

- Тихомир Глигорић. 

Поткомисија треба подузети све потребне радње, укључујући анализу пристиглих 

материјала, као и посјете органима и тијелима која би могла бити корисна за сагледавање 

овог проблема. Након тога, Поткомисија ће своје мишљење презентирати Комисији. 

 

Ад. 5.  Текућа питања 
 

Отварајући ову тачку дневног реда, предсједавајући Комисије је понудио члановима 

комисије изјашњење о било којим питањима важним за остварење људских права, 

имиграције, избјеглица и азила у БиХ. Секретар Комисије је указао на писмо 

предсједавајућег Представничког дома у вези посланичког питања Филипа Андрића који 

гласи: 

«Потакнут информацијом из медија о премлаћивању затвореника хрватске и српске 

нациопналности у затвору у Зеници, тражим од Комисије да журно посјети затвор и 

сагледа стање у том затвору, с аспекта поштивања људских права затвоеника, те 

предложи одговарајуће мјере с циљем потпуног поштивања Еуропске конвенциоје о 

заштити људских права.» 

У расправи је учествовало неколико чланова Комисије на тему стања људских права у 

затворима у Босни и Херцеговини. 

 

Након расправа закључено је слиједеће: 

1. Формира се Поткомисија која треба посјетити КПЗ Зеница и сагледати стање у њему. 

Поткомисију чине: 

a. Селим Бешлагић, 



 

b. Марија Перкановић, 

c. Влатка Комшић и  

d. Др Зијад Хасић. 

2. У току септембра 2005. године треба посјетити и друге КПЗ у Босни и Херцерговини, а 

задужује се секретар Комисије да осмисли  и за наредну сједницу презентира шему и циљеве 

посјете, а све на основу ове проведене дискусије. 

 

 

Завршавајући ову тачку дневног реда, Комисија је завршила своју 28. сједницу. 

Сједница је завршена у 17,30 часова. 

 
 

СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

 

      др. Зијад Хасић                                  Елмир Јахић с.р. 

 

 

 


